

### 校長參訪活動 —— 高小及中學生涯規劃系列

各位校長：

生涯規劃是持續和終身的過程，讓學生在人生不同階段達成不同目標。在求學階段，生涯規劃教育是全人發展的其中一個重要元素。教育局通告 15/2021 號中提及「學校課程檢討專責小組（專責小組）建議於高小及初中階段盡早開展生涯規劃教育，幫助年輕學生更加認識自己的志向、需要、興趣和能力，讓他們對未來路向和工作有更寬廣的看法，並從中培養學生正面積極的學習和生活態度。鑑於社會的急速變化和發展，學校除了協助學生面對升學選擇及職業規劃外，亦有責任擴闊他們的視野，為未來的挑戰作好準備。」

香港校長中心作為一個擁有超過 300 個校長會員的組織，一向致力在校長的專業發展方面提升校長的領導力及視野，工作包括舉辦不同的講座、工作坊及學習圈，更會邀請國際知名的教育專家分享。本年度，本中心會從學生生涯規劃角度出發，透過安排參訪香港的教育院校及商業機構，加深認識學生中學畢業後不同出路和不同組織的領導者的領導模式，使香港校長可以一個更廣闊的視角，發揮領導能力。

第一場參訪地點為香港知專設計學院，參訪內容包括參觀香港知專設計學院畢業生作品展，了解不同學系的學生學習及就業概況，參觀校園及設施，之後由本中心帶領校長們就是次參訪的經歷與高小及中學生涯規劃課程的活動、諮詢/輔導服務、資訊統籌和學生的學習點作交流分享。活動名額有限，歡迎全港中、小學校長及副校長報名參加，香港校長中心會員([申請入會連結](#))將獲優先取錄。如獲取錄，將以電郵通知。請於 6 月 21 日前填妥網上報名表格 ([https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSfwGbR1LnXOHGKi8CuZalEsAq\\_ouY9eCyXsGzpq1GrP8BrMHQ/viewform?usp=sharing](https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSfwGbR1LnXOHGKi8CuZalEsAq_ouY9eCyXsGzpq1GrP8BrMHQ/viewform?usp=sharing))。



請掃碼並填妥網上報名表格

如有查詢，可聯絡香港校長中心副主席劉鐵梅校長，請致電/WhatsApp 2445 6880。

香港校長中心謹啟

二零二三年六月十三日

13 June 2023

Dear Principals:

### Principals' Visits - Senior Primary and Secondary School Life Planning Education Series

'Life Planning' an ongoing and lifelong process that enables students to achieve different goals at different stages of their lives. During schooling, Life Planning Education (LPE) is important for whole-person development. The Education Bureau Circular No. 15/2021 states that "The Task Force on Review of School Curriculum has recommended that LPE should commence early at upper primary and junior secondary levels to help younger students better understand their own aspirations, needs, interests and abilities, and develop a broader view of future pathways and occupations, thereby nurturing in them positive attitudes towards learning and life. In light of the rapid changes and development of the society, apart from helping students make choices about future studies and work out career plans, schools have the responsibilities to broaden students' horizons so that they are well prepared for future challenges."

As an organization with more than 300 member principals, the Hong Kong Principals' Institute (HKPI) is always committed to enhancing the leadership and vision of principals through professional development activities including lectures, workshops, learning circles, and keynote sharing from invited internationally renowned educational experts. This year, from the LPE perspective the HKPI arrange visits to higher education institutions and business enterprises in Hong Kong, so that Hong Kong principals can deepen the understanding of frontline situation of students' different career paths and the leadership models practiced by leaders of different organizations, thus gaining a broader perspective on LPE and leadership.

The first of such visits will take place at the Hong Kong Design Institute, and it includes appreciating its graduates' work exhibition, learning about the studies in and the employment situation of graduates from different departments, and touring the campus and facilities. Afterwards, the HKPI will lead the visiting principals to exchange views on the relationship between the experience of this visit and the senior primary and secondary school LPE activities, consultation/counseling services, information co-ordination and students' learning points. Enrolment capacity is limited, so Principals and Vice Principals of all primary and secondary schools in Hong Kong are welcome to apply ASAP, with HKPI members ([membership application URL](#)) will be given priority in admission. If accepted, you will be notified by email. Please complete the online registration form before June 21: ([https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSfwGbR1LnXOHGKi8CuZaIEsAq\\_ouY9eCyXsGzpq1GrP8BrMHQ/viewform?usp=sharing](https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSfwGbR1LnXOHGKi8CuZaIEsAq_ouY9eCyXsGzpq1GrP8BrMHQ/viewform?usp=sharing))



Please scan the QR code and complete the online registration form.

For enquiries, please contact Principal Ms. Joanne Lau, HKPI's Vice Chairman (call/WhatsApp 2445 6880).

Yours sincerely,

Hong Kong Principals' Institute

### Hong Kong Design Institute (HKDI) Principals Visit 2023

Date: 4 July 2023 (Tuesday)

Time: 2:30pm – 5:30pm

Venue: Hong Kong Design Institute (HKDI)

3 King Ling Road, Tseung Kwan O, New Territories

(Tiu Keng Leng MTR Station Exit A2)

Programme Rundown:

Time	Activity
2:30pm – 3:00pm	Reception (starts at 2:20pm)  Emerging Design Talent 2023 (Graduate Show) Tour G/F, HKDI
3:00pm – 3:30pm	DILWL Campus and Knowledge Centre Visit  <ul style="list-style-type: none"> <li>- Centre of Communication Design</li> <li>- CIMT</li> <li>- Game Visualisation Centre</li> <li>- Cloud Innovation Centre</li> <li>- Learning Resource Center at Studio Infinity</li> </ul>
3:30pm – 3:45pm	Break and Refreshment
3:45pm – 4:15pm	Sharing Session:  Brief introduction of HKDI / DILWL (video)  Student Sharing from Design and IT disciplines about their career
4:15pm – 5:30pm	Panel Session I: (Host by HKDI)  Sharing by HKDI: Managing the delivery of vocational education and professional training for next generation  Panel Session II: (Host by HKPI)  Reflection and inter flow: linking experience of visit to Life Planning Education leadership and management in school